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Referat fra møte i nasjonalt brukerråd 

(NBR) 14.02.24 
Tid: 14. februar 2024 kl. 12-15.30 

Sted: Statped i Oslo, Gamle Hovsetervei 3 / digitalt (Webex) 

  

Referent: Vibeke Fjeld og Inger Larsen 

Deltakere fra brukerorganisasjonene 

Trine Wigtil, SAFO, Handikappede Barns Foreldreforening (digitalt) 

Eirik Dahl, SAFO, Norsk Forbund for utviklingshemmede (digitalt) 

Anne Berit Befring, SAFO, Foreningen Norges Døvblinde, vara (fysisk) 

Sissel Sørensen Bye, FFO, Norges Blindeforbund (fysisk)  

Sverre Fuglerud, FFO, Norges Blindeforbund, vara (fysisk)  

Hans-Petter Østreng, FFO, Hørselshemmedes Landsforbund (digitalt) 

Marit Winjor, FFO, Hørselshemmedes Landsforbund (fysisk) 

Bente Lill Krigerød, FFO, Epilepsiforbundet (fysisk) 

Trond Løvdok, FFO, ADHD Norge (digitalt)  

Mette Mebostad, FFO, ADHD Norge, vara (digitalt) 

Terje Holsen, FFO, Norsk Tourette Forening (fysisk) 

Robyn Grønhaug, FFO, FFO sentralt, vara (fysisk) 

Per Gunnar Johnsen, FFO, Norges Døveforbund (fysisk) 

Linda Djuve, FFO, Landsforbundet for utviklingshemmede og pårørende (fysisk)  

Maren Hagen Fuglesang, UngFunk, Unge Funksjonshemmede, vara (fysisk) 

 

Deltakere fra Statped 

Annemarie Bechmann Hansen, direktør 

Kjell Håkon Andersen, divisjonsdirektør 

Håkon Fenstad, kommunikasjonsdirektør 

Walter Frøyen, divisjonsdirektør (sak 5/24) 

Bente Krakhellen, avdelingsleder (sak 5/24)  

Siv Hillesøy, seniorrådgiver (sak 5/24) 

Vibeke Fjeld, sekretariat 

Inger Larsen, sekretariat 

Observatører fra Nordlandsforskning 

Stian Bragtvedt 

Therese Andrews 

Godkjenning av innkalling og saksliste 
Innkalling og saksliste ble godkjent.  
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01/2024 Orientering fra leder 
Terje Holsen oppfordret medlemmene til å sende innspill og forslag til prioriteringer 

for rådsmøtene i forkant av møtene.  

 

02/2024 Orientering fra Statped 
Orientering ved Kjell Håkon Andersen. 

1. Tildelingsbrev og Mål- og disponeringskriv for 2024 

2. Intern evaluering av Statpeds organisasjonskart pr. 1.5.2022 

3. Statpedkonferansen april 2024 

4. Samiske fagdager april 2024 

 

På bakgrunn av spørsmål ble det informert om og avtalt følgende: 

1. Statped er ikke kjent med når et eventuelt oppdrag fra KD i forbindelse med 

oppfølging av NOU 2023:20 Tegnspråk for livet vil komme, men avventer 

dette.  

2. NTNU og Statped samarbeider om en god overgangsordning når det gjelder 

videreutdanningstilbudene i audiopedagogikk og synspedagogikk. Det vil bli 

lyst ut studier fra høsten 2024. Statped vil orientere nærmere om dette i egen 

sak på møte i NBR 24. april.  

3. Statped inviterer leder for NBR til dialog om innspill fra brukerrådet til intern 

evaluering av ny organisasjonsmodell som gjennomføres i 2024.  

4. NBR ønsker framover å diskutere temaer som forholdet mellom Statpeds 

hovedmål og oppdrag i styringsdokumenter, begrepet robuste fagmiljøer og 

kompetanseutfordringer i UH-sektoren på Statpeds fagområder. 

 

Presentasjonen som ble vist i møtet, legges ved referatet. 

 

03/2024 Orientering fra FFO om søknad til opplæringspakke for 

brukerrepresentanter   
FFO ved Robyn Grøndahl informerte om søknad til Stiftelsen Dam om 

opplæringspakke for brukermedvirkere i Statped og NAV. Svar på søknaden vil 

foreligge 15. februar. Ved et eventuelt avslag har FFO andre midler som kan brukes.  

Det er ønske om en digital opplæringspakke med ulike temaer som skal baseres på 

brukermedvirkernes behov og bidra til trygghet i rollen. FFO vil ta kontakt med leder 

for nasjonalt brukerråd om innspill til kursinnhold fra rådsmedlemmer.   

I møtet kom følgende innspill: 

• Det er viktig å skille mellom ulike typer medvirkere (som for eksempel 

erfarne/nye, medlemmer/ansatte i brukerorganisasjoner). 
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• Elever kan ha utfordringer med å få fri til å delta i brukerrådsarbeid. 

• ADHD Norge har allerede utarbeidet en brukerhåndbok med midler fra 

Stiftelsen Dam og inviterer til samarbeid om et viktig tema. 

• FFO oppfordres til å ta kontakt med SAFO i forbindelse med arbeidet. 

• Statped er opptatt av ungdomsrepresentasjon og hva som kan gjøres for å 

styrke denne. FFO ble oppfordret til å ta kontakt hvis det er behov for midler til 

å utvikle opplæringspakka. 

Informasjon som har kommet til i etterkant av møtet: 

FFO fikk avslag på søknad om midler fra Stiftelsen Dam og vil komme tilbake til 

Statped og NBR med informasjon om videre arbeid. 

 
  

04/2024 Brukerrådsarbeidet i Statped  
Bakgrunn for saken: Det ble gjennomført en evaluering av brukerrådsarbeidet i 2023. 

På grunnlag av hovedfunn og anbefalinger er det forslag om å revidere dokumentet 

Brukermedvirkning i Statped. Mandat og organisering. Gjeldende fra 15. august 

2022.  

Terje Holsen innledet til saken med utgangspunkt i utkast til nytt mandat for 
brukermedvirkning i Statped. Presentasjonen som ble vist i møtet, legges ved 

referatet. 
 
I møtet kom det fram en rekke innspill knyttet til behov for å tydeliggjøre 

• begrepsbruk 

• rollen som brukermedvirker 

• nivåer for brukermedvirkning 

• tidspunkt for medvirkning 

• brukerstyring i rådsarbeidet 

• forholdet mellom brukerrådene 

• hensikt med brukerrådsarbeidet 
 

Det var enighet om at NBR skal arbeide videre med å utvikle mandat for 
brukermedvirkning i Statped med utgangpunkt i følgende hovedpunkter fra møtet: 

1. avklare ledelse av fagrådene 

2. avklare fordeling av saker mellom nasjonalt brukerråd og de andre rådene 
3. avklare hvem som beslutter hvilke saker som skal til hvilket råd 

4. tydeliggjøre hensikten med brukermedvirkningsarbeidet 
5. tydeliggjøre nivåer for brukermedvirkning 
6. tydeliggjøre språk og begreper 
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05/2024 Evaluering av elevkurs syn og hørsel  

Bakgrunn for saken: Statped har gjennomført elevkurs høsten 2023 som en pilot. 
Kursene er evaluert og funn fra evalueringen vil bli presentert. Funnene danner 

grunnlag for noen problemstillinger som det er ønske om innspill på.   
  

Kjell Håkon Andersen innledet og Siv Hillesøy presenterte hovedfunn fra rapporten. 

Presentasjonen som ble vist i møtet, legges ved referatet. 

Innspill i møtet:  

Hørselshemmedes landsforbund (HLF): Presenterte en oversikt over kursdeltakelse 

på elevkurs hørsel for perioden 2002 til 2019 og kommenterte at nedgang i 

deltakelse trolig skyldes at elever og foreldre nå har et mer distansert forhold til 

Statped enn tidligere. Elever mister den eneste møteplassen de har – som har stor 

betydning både sosialt og for mestring av eget hørselstap. Kan ikke se at innspill fra 

HLF er hensyntatt i piloten. 

Norges Blindeforbund (NBF): Det sosiale er også sentralt på elevkurs syn. Det er få 

synshemmede elever som får tilbud om kurs. NBF har gitt mange innspill om 

elevkurs tidligere og kan ikke se at de er hensyntatt i piloten som ble gjennomført 

høsten 2023. Viktig at også elever med svaksynthet får tilbud om kurs. Elever som 

bruker punktskrift bør få tilbud om minst én uke pr skoleår. Statped blir oppfordret til å 

bruke erfaringer fra tidligere elevkurs. Det er uheldig at det ikke er satt av 

budsjettmidler til elevkurs i 2024. Brukerorganisasjonene burde vært involvert i 

evalueringsarbeidet av elevkursene.  

Norges Døveforbund: Evalueringsrapporten viser at kursene som ble gjennomført 

høsten 2023 var nyttige og at det er ønske om flere elevkurs. Det er viktig med 

forutsigbarhet og at elevene kjenner hverandre. Stiller spørsmål ved om det er aktuelt 

å ta opp finansering av kursene med KD. 

Handikappede barns foreldreforening: Evalueringsrapporten viser at de som har 

deltatt, er fornøyd. Det er viktig å få tilstrekkelige ressursrammer til å gjennomføre 

elevkurs med god kvalitet. Det er ikke hensiktsmessig med et tydelig skille mellom 

faglig og sosialt innhold på kursene. 

Norsk forbund for utviklingshemmede: Stiller spørsmål om det kan være aktuelt for 

Statped å samarbeide med brukerorganisasjoner og for eksempel benytte 

Hurdalsenteret til elevkurs. 

Norsk Tourette Forening: Vanskelig å skille mellom pedagogisk perspektiv og 

psykoedukasjon. Mange elevgrupper kan ha nytte av elevkurs. Vi kan med fordel ta 

med oss lærdommen fra elevkursene i Statpeds regi når man i regi av andre 

organisasjoner designer ulike typer lignende opplæringsarbeid for andre 

vanskegrupper/diagnosegrupper. 

Statped uttalte at det er stor forståelse for behov for elevkurs. I arbeid med vurdering 

av en eventuell videreføring av elevkurs i Statped, vil også innspill som er gitt 

tidligere, inngå i kunnskapsgrunnlaget. Statped er åpne for å se på ulike løsninger og 

samarbeid med andre om elevkurs.  
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06/2024 Brukerkonferansen 2024  

Bakgrunn for saken: En årlig fysisk brukerkonferanse er forankret i retningslinjer for 

brukermedvirkning og er en av Statpeds arenaer for brukermedvirkning. Det skal 
nedsettes en programkomite som består av to representanter fra nasjonalt brukerråd 

og en representant fra ungdomsrådet, i tillegg til representanter fra Statped.   
Det bes om at nasjonalt brukerråd velger 2 representanter til programkomiteen for 

brukerkonferansen 2024. Det er ønske om innspill fra nasjonalt brukerråd når det 
gjelder forslag til tema, innledere og arbeidsformer på konferansedagen.   
  

Kjell Håkon Andersen innledet. Presentasjonen som ble vist i møtet, legges ved 
referatet. 

 

Innspill i møtet:  

Målgruppe og intensjon for konferansen: Det kan være en utfordring å møte alles 

behov på en slik konferanse. Viktig å huske på at kunnskapsnivået er ulikt og at det 

kan være behov for å gi grunnleggende kunnskap om aktuelle emner. Ungdom 

oppfatter trolig ikke brukerkonferansen som en relevant arena, men det er viktig at 

unges perspektiver kommer fram på konferansen.  

Forslag til tema for brukerkonferansen: 

• ny opplæringslov som trer i kraft fra høsten 2024 

• kompetansekrav til lærere som skal undervise elever med 

funksjonsnedsettelser 

• digitalisering (digitale læremidler, bruk av mobiltelefon, muligheter og 

utfordringer, universell utforming, rapport fra UU-tilsynet, likestillings- og 

diskrimineringsombudet, filmen Ibelin om Mats Steen, tale til tekst) 

Representanter til programkomiteen: Frist 1. mars til å melde inn kandidater fra 

brukerorganisasjonene/medlemmene i nasjonalt brukerråd. 

 

07/2024 Oppnevning av nye brukerråd   

Bakgrunn for saken: Representanter i brukerrådene og leder av nasjonalt brukerråd 
er oppnevnt for en 2-årsperiode. Nasjonalt brukerråd ble konstituert i møte 12. 
september 2022. De fire faglige brukerrådene og ungdomsrådet startet sitt arbeid 

med første brukerrådsmøte 6. november 2022. Det er derfor tid for å oppnevne nye 
representanter til brukerrådene i Statped.   

 
Saken redegjør for to alternativer når det gjelder tidspunkt for oppnevning av nye 
brukerråd. Alternativ 1: 2-årsperiode følger skoleåret. Alternativ 2: 2-årsperiode følger 

kalenderåret  
 

Kjell Håkon Andersen innledet.  
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Et enstemmig nasjonalt brukerråd anbefaler alternativ 2. Dette alternativet innebærer 

at nåværende råd får forlenget sin periode ut 2024. Statped tar kontakt med FFO, 

SAFO og Unge funksjonshemmede.  

  
  
  

 


